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PROTOKÓŁ NR LXI/24 

LXI sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 29 stycznia 2024 r. 

 

LXI sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VI kadencji odbyła się 

29 stycznia 2024 r. o godz. 12:00 w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, 

al.  Niepodległości 34 w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

LXI Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata 

Waszak-Klepka. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 33 Radnych Województwa Wielkopolskiego. 

Ad. 2. Ogłoszenie laureatów konkursu o nagrodę Marszałka Województwa Wielkopolskiego  

„i-Wielkopolska – Innowacyjni dla Wielkopolski” edycja 2023. 

Członek Zarządu Pan Jacek Bogusławski podziękował uczestnikom konkursu, a także 

przedstawił jaki jest jego cel i zasady. 

 Marszałek Marek Woźniak także podziękował uczestnikom konkursu. Podkreślił jak trudne 

jest działanie w materii innowacji, które nie zawsze może się przełożyć na zysk. Województwo stara 

się wspierać takie projekty, również przy wykorzystaniu środków z Unii Europejskiej. Docenił, iż część 

projektów miała charakter społeczny. Marszałek zaznaczył, że jest to ostatnia odsłona tego konkursu 

w tej formie. Dodał, że o zmianach, które nastąpią poinformuje w późniejszym czasie. 

 Następnie mówcy oraz Pani Przewodnicząca Małgorzata Waszak-Klepka wręczyli wyróżnienia 

laureatom. Wśród nagrodzonych znaleźli się: 

 Pan Piotr Rajewski Prezes Zarządu ENforce Medical Technologies Sp. z o.o. 

 Pan Krzysztof Trawiński Prezes Zarządu Fundacja „Krok po Kroku HSA” 

 Pan Piotr Napierała Prezes Zarządu Virtud Sp. z o. o . 

 Pan Jacek Ober Wspólnik PPH WObit E. J. Ober s.c. 
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Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 

poinformowała, iż do projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska związanego z apelami 

dotyczącymi wydłużenia terminów eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw stałych. 

tj. druku nr 10 załączona jest autopoprawka. 

 

PORZĄDEK OBRAD 

LXI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

29 stycznia 2024 r. godz. 1200  

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Ogłoszenie laureatów konkursu o nagrodę Marszałka Województwa Wielkopolskiego  

„i-Wielkopolska – Innowacyjni dla Wielkopolski” edycja 2023. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa Wielkopolskiego na 

2024 rok.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na organizację biegów Powstania 

Wielkopolskiego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej Gminie Czempiń.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Specjalistycznemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej 

nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu.  
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej dla Gminy i Miasta Nowe Skalmierzyce na zakup inwestycyjny i zadanie 

inwestycyjne realizowane w latach 2022-2024 w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa 

Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej Gminie Trzcianka na zadanie inwestycyjne realizowane w latach 2024 - 2025 

w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa Wielkopolskiego.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o wydłużenie terminu użytkowania urządzenia 

grzewczego.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska związanego z apelami dotyczącymi 

wydłużenia terminów eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw stałych. 

15. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. Wybór sekretarzy obrad. 

Sekretarzami obrad zostali wybrani przy głosach:  

za: 32,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Radni: Ewa Panowicz oraz Andrzej Plichta. 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2024 rok.  
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Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 9.  

Uchwała nr LXI/1238/24 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 22,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 10.  

Uchwała nr LXI/1239/24 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na organizację biegów 

Powstania Wielkopolskiego.  

Radny Zbigniew Czerwiński wyraził zadowolenie, że idea biegów Powstania Wielkopolskiego, 

którą proponował kilka lat temu się rozwija. Stwierdził, że z uwagi na zainteresowanie, dobrze byłoby 

zorganizować dużą imprezę pod patronatem Samorządu Województwa Wielkopolskiego. Powiedział, 

że już wcześniej proponował, aby zorganizować biegi szlakiem walk powstańczych. Proponował, aby 

przed kolejną rocznicą ponownie rozważyć tę propozycję. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski przedstawił radnym prezentację, która stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094853_uchwalalxi123824.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094853_uchwalalxi123924.pdf
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Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1240/24 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Czempiń.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1241/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Specjalistycznemu Zespołowi Opieki 

Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 31,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1242/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej dla Gminy i Miasta Nowe Skalmierzyce na zakup inwestycyjny i 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094853_uchwalalxi124024.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094854_uchwalalxi124124.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094854_uchwalalxi124224.pdf
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zadanie inwestycyjne realizowane w latach 2022-2024 w ramach Wojewódzkiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Województwa Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026.  

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1243/24 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Trzcianka na zadanie inwestycyjne realizowane w latach 

2024 - 2025 w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2022 

– 2026. 

Radny Adam Bogrycewicz wyraził swoje zadowolenie z przygotowania uchwały. W miniony 

piątek mówca wraz z Członkiem Zarządu Panem Jackiem Bogusławskim oraz radną Mirosławą 

Rutkowską-Krupką brali udział w spotkaniu noworocznym, gdzie już pojawiały się zapowiedzi tej 

uchwały. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1244/24 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094854_uchwalalxi124324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094855_uchwalalxi124424.pdf
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Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 32,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1245/24 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 Przed zarządzeniem przerwy Przewodnicząca Małgorzata Waszak-Klepka pozwoliła zabrać 

głos gościom reprezentującym Starą Łubiankę. Głos zabrały dwie mieszkanki tej miejscowości. 

Poinformowały one, że są przedstawicielkami mieszańców - bloku nauczycielskiego w Starej 

Łubiance. Po remoncie szkoły wytyczono nowe granice i przejazd do ich budynku został zagrodzony, 

a mieszkańcy mają utrudniony dostęp do głównej drogi. Zaznaczyły, że ich obecność na dzisiejszej 

sesji jest związana z faktem, iż od 12 grudnia 2023 roku nie otrzymały one od Województwa 

Wielkopolskiego żadnej oficjalnej decyzji w ich sprawie. Na koniec zaapelowały o przywrócenie im 

poprzedniej drogi.  

 Radny Zbigniew Czerwiński stwierdził, że czuje się zdezorientowany, gdyż system pokazuje, iż 

w tej chwili trwa debata nad punktem dotyczącym rozpatrzenia petycji o wydłużenie terminu 

użytkowania urządzenia grzewczego, natomiast goście poruszają inny temat. Radny zapytał w jakim 

trybie obecnie prowadzone są obrady. Przewodnicząca Małgorzata Waszak-Klepka zaznaczyła, że nie 

otworzyła kolejnego punktu. Pozwoliła zabrać głos gościom przed przerwą, żeby dłużej nie musieli 

czekać.  

 Członek Zarządu Paulina Stochnialek zapewniła, że zna przedstawiony problem. Wskazała, że 

były prowadzone konsultacje z mieszkańcami, ale trzeba przestrzegać porządku prawnego. 

Bezpieczeństwo dzieci nie jest wytrychem. Zwróciła uwagę, że w miejscu o którym mówili goście 

przebywają dzieci z głębokimi upośledzeniami, a im nie da się wytłumaczyć, że nie mogą wtargnąć na 

drogę, ponieważ tego nie zrozumieją. Mówczyni dodała, że rozumie problem mieszkańców, 

zauważyła jednocześnie, że jest to niedopatrzenie powiatu, który powinien ustanowić służebność. 

Zaznaczyła, że mieszkańcy także mogli wystąpić o tę służebność. Poinformowała, że 18 stycznia 

Zarząd przyjął pewne rozwiązania. Droga, na którą skarżyli się mieszkańcy zostanie utwardzona, 

furtka przesunięta. W przerwie zostanie gościom pokazane to rozwiązanie na mapie, żeby widzieli jak 

to będzie wyglądać.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094855_uchwalalxi124524.pdf
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Przewodnicząca Małgorzata Waszak-Klepka poprosiła, aby proponowane rozwiązania 

przesłać do niej, aby Sejmik móc się z nimi zapoznać. 

 Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że doskonale rozumie mieszkańców wspomnianego 

budynku. Za kpinę uznał fakt, że Państwo muszą przyjeżdżać na Sesję w swojej sprawie. Zapytał, czy 

nie ma możliwości dialogu z tymi osobami, bez konieczności przyjeżdżania ich do Poznania. Uznał, że 

nie ma usprawiedliwienia dla słów, że będą podjęte działania. Radny oczekuje na wypowiedź, iż to 

jest już zrobione. Stwierdził, że tamtejsi mieszkańcy w taki sam sposób narażają dzieci tamtej 

placówki na niebezpieczeństwo jak dostawy przyjeżdżające do tamtejszej szkoły, albo pracownicy. To 

są małe bloki i bardzo mały ruch. Mówca zaapelował, aby tę sprawę rozwiązać na korzyść 

mieszkańców. I w przyszłości wykorzystywać posiadane w terenie instrumenty. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski poinformował, że był dwukrotnie w omawianym miejscu. 

Rozmawiał z tamtejszymi władzami w tej kwestii. Rozwiązanie musi być zgodne z przepisami, ale też 

z potrzebami mieszkańców. Mówca jest przekonany, że ostateczne rozwiązanie takie będzie. 

 Marszałek Marek Woźniak stwierdził, że nie trzeba tutaj mówić o skandalach. Ta sprawa ma 

podwójny wymiar. Jeden jest formalno-prawny i terenowy. Wspólnota musi mieć zgodnie z prawem 

dojazd. Proponowana droga nie narusza integralności szkoły. Należy ją utwardzić. Druga kwestia to 

relacje między byłymi pracownikami, a obecną dyrekcją. Mówca uważa, że w atmosferze dialogu 

można to odpowiednio ułożyć. Wola dialogu ze strony Województwa Wielkopolskiego jest, ale musi 

ona być też ze strony mieszkańców i dyrekcji. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o wydłużenie terminu użytkowania 

urządzenia grzewczego.  

Radny Marek Sowa wyraził zaniepokojenie podkreśleniem Wiceprzewodniczącej Agnieszki 

Grzechowiak, obecnie prowadzącej obrady, że ta petycja jest od osób fizycznych. Zapytał, czy ona 

jest gorsza od tych zgłoszonych przez samorządy.  

Wiceprzewodnicząca Agnieszka Grzechowiak wyjaśniła, że w przypadku osób fizycznych jest 

inna podstawa prawna.  

Mówca kontynuował twierdząc, że ludzie mają dobre piece, tylko bez „tabliczki”, a koszty 

wymiany są duże. Wyprodukowanie nowego pieca kosztuje mnóstwo energii oraz materiałów. Ta 

wymiana nie do końca jest „zielona” i pozytywna. 
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Radny Zbigniew Czerwiński stwierdził, że jest zmartwiony, że Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji nie przychyliła się do wniosku o wydłużenie terminu wymiany pieca. Państwo – autorzy petycji 

zrobili coś wyjątkowego, ponieważ dostrzegli, że takie przepisy obowiązują. Napisali petycję już 30 

października 2023 roku. Gdyby 40-60 tysięcy posiadaczy pieców pozaklasowych potraktowało 

poważnie nowe przepisy, to w Sali dziś nie wystarczyłoby dla nich miejsca. Widać, że wiele osób 

zlekceważyło te przepisy. Radny stwierdził, że osoby piszące ten wniosek do sejmiku powinny zostać 

nagrodzone, a piec ufundować powinien im samorząd. Wykazali się wyjątkową wnikliwością w 

śledzeniu przepisów. Zdecydowana większość całkowicie zignorowała sytuację zmiany przepisów. 

Radny zaapelował, aby przychylić się do wniosku o wydłużenie terminu wymiany pieców. Na 

zakończenie dodał, że autorów petycji należałoby nagrodzić za dostrzeżenie zmiany przepisów. 

Radny Robert Popkowski zauważył, że omawiane przepisy weszły w życie 1 stycznia 2024 

roku. Już dziś wnioskujący łamią prawo. Jeżeli termin nie zostanie wydłużony, to sejmik powinien to 

zgłosić do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, aby tych Państwa ukarać, a chyba nie o to 

chodzi. Radny liczy, że ten termin zostanie wnioskodawcom wydłużony. 

Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego Pan Jacek Bogusławski zaznaczył, że zgodnie 

z przepisami Sejmik nie rozpatruje spraw dotyczących osób fizycznych. Mówi o tym prawo ochrony 

środowiska. Mówca zaznaczył, że sytuacja autorów petycji była dokładnie badana. Petycja do sejmiku 

wpłynęła w listopadzie. Ponadto wnioskujący zaznaczyli, że wymienią piec do kwietnia br. Zauważył, 

że gdy pojawiają się takie wnioski, zawsze jest sprawdzane, czy takie osoby już podjęły jakieś kroki w 

kwestii wymiany źródła ciepła. Zaznaczył, że mogą oni skorzystać także z programów oferujących 

dotację do wymiany źródła ciepła. Mówca wyraził nadzieję, że zgodnie z sugestią osoby te nie zostały 

ukarane, a tylko upomniane. Państwo składający omawianą petycję podjęli się wymiany pieca i należy 

im się duży szacunek. 

 Radny Witosław Gibasiewicz wspomniał, że przedmówca sugerował aby zgłaszać się do 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska by móc skorzystać z programu „Czyste powietrze”. 

Radny wskazał, że obecnie - w połowie stycznia dziura w tym programie wynosi 300 mln zł. Do końca 

lutego wyniesie 700 mln zł. Dotyczy to tylko przesłanych już wniosków. Specjaliści szacują, że cały 

program powinien być zasilony kwotą 2 mld zł, której na razie nie ma. Przez pięć lat funkcjonowania 

w ramach tego programu rozwiązano problem ogrzewania kilkudziesięciu tysięcy domostw. Według 

danych, starych kotłów do wymiany w Polsce jest 2,7 mln. Radny zaznaczył, że przy następnej uchwale 
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należy się zastanowić, czy nie wydłużając terminu, nie zamykamy możliwości ubiegania się o 

dofinansowanie. 

 Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego Jacek Bogusławski wyraził ubolewanie, że od 

roku 2015, gdy rządziło Prawo i Sprawiedliwość nie zostało przekazanych więcej środków na ten cel. 

Mówca dodał też, że w województwie realizowany był program Kawka, który ówczesna władza 

zniosła. 

Wiceprzewodnicząca Agnieszka Grzechowiak poinformowała, że do projektu uchwały 

załączone są stosowne opinie Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 17,  

przeciw: 10,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr LXI/1246/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska związanego z apelami dotyczącymi 

wydłużenia terminów eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw stałych. 

Radny Zbigniew Czerwiński powiedział, ze uchwała podjęta w 2017 roku nie została przez 

Wielkopolan dostrzeżona. Według różnych szacunków na terenie województwa pozostało 40-60 tys. 

kotłów bezklasowych. Mówca zwrocił się z pytaniem do Zarządu, czy czas między grudniem, a 

styczniem został jakoś wykorzystany. Czy pozyskano jakieś informacje na ten temat. Kolejna kwestia 

to kominki, które także za dwa lata trzeba będzie zlikwidować. Zdaniem radnego właściciele tych 

kominków są znacznie bogatsi i świadomi, ale oni też prawdopodobnie nie wiedzą o tych przepisach. 

Zapytał, czy Zarząd zastanawiał się nad wyzwaniem jakie czeka nas w tej kwestii. Jeżeli nie zostaną 

podjęte działania w tym zakresie to prawo będzie uchwalone, ale nikt nie będzie go respektował. 

Wskazał, że największy samorząd województwa, czyli Miasto Poznań ma w zasobach komunalnych 

251 pieców pozaklasowych. O wymianie zaczęto myśleć dopiero w połowie czerwca 2023 roku. 

Zapytał retorycznie, czy straż miejska będzie teraz karać Miasto Poznań. Zastanawiał się jak to 

możliwe, że samorząd mający tylu fachowców nie podjął przez ten czas skutecznych działań, aby 

wymienić źródła ciepła. Prawdopodobnie w wielu samorządach, w zasobach komunalnych również 

zostały tzw. kopciuchy. Jeżeli w województwie rzeczywiście jest tyle pieców to nie ma fizycznej 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094855_uchwalalxi124624anonimizacja.pdf
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możliwości, żeby zostały wymienione w kilka miesięcy. Tak samo w przypadku kominków. Rynek 

wykonawców jest niewystarczający. Radny zapytał, co Województwo Wielkopolskie zamierza z tym 

zrobić. Dodał, że uchwalanie prawa, którego się nie egzekwuje jest bezsensu. Mówca zaznaczył, że 

gdyby wiadomo było rok wcześniej jak wygląda sytuacja, to może udałoby się jeszcze jakoś temu 

zaradzić. Należało to co roku monitorować oraz prowadzić szkolenia mówiące o tym co mają robić 

mieszkańcy, aby dostosować się do przepisów. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski zaznaczył, że od ostatniej sesji Zarząd intensywnie 

zajmuje się uchwałą antysmogową. Do samorządów, które wystosowały apel, zostały przesłane 

ankiety, żeby określili się jaka jest skala problemu i oczekiwanie z ich strony. Wiele samorządów w 

Wielkopolsce podjęło skuteczne działania korzystając z własnych środków, ale też udawało się 

pozyskać finansowanie zewnętrzne. Mówca powiedział, że powołał zespół ekspercki, którego 

spotkanie zaplanowane jest na połowę lutego. Zostanie wtedy przeanalizowana sytuacja. Miasto 

Poznań w zeszłym roku przeznaczyło z własnego budżetu 10 mln zł na działania wspomagające 

wymianę kotłów. Gdy rząd PiS zniósł program Kawka, Miasto Poznań samo zaczęło realizować 

podobny program, którego efektem była wymiana ponad tysiąca pieców. Zrealizowano także 

ocieplanie budynków. Członek Zarządu wskazał, że samorząd województwa jest tylko regulatorem 

prawa. Wszelkie działania pomocowe są po stronie samorządów lub państwa. Województwo nie 

będzie tworzyć teraz specjalnych programów. Mówca poinformował, że zaplanował spotkanie z 

samorządami i ma nadzieję, że uda się tam wypracować wspólne rozwiązania. 

Radny Witosław Gibasiewicz nawiązał do dyskusji, która odbyła się podczas Komisji Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Zaznaczył, że to co dzisiaj jest rozpatrywane dotyczy tylko jednej z 

trzech uchwał antysmogowych. Powiedział, że radny Zbigniew Czerwiński zwrócił uwagę, że problem 

dotyczy też lokali, za które odpowiada samorząd. Mimo upływu 7 lat nie poradził sobie z tym 

problemem, to nie jest kwestia likwidacji programu Kawka, ale niedostosowania działań do 

terminów. Wskazał, że już teraz  występuje problem z wnioskami złożonymi w ubiegłym roku. Radny 

dodał, że nie rozumie, dlaczego samorząd skupia się tylko na podejmowaniu uchwał bez ich 

monitorowania i analizy danych. Zauważył, że podczas komisji mówiono, że warto pokazać, że tego 

problemu nie da się „zamieść pod dywan”. Ważny jest tu Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, 

który w ramach programu „Czyste powietrze” wykonuje wiele zadań. Problem jest z osobami, które 

nie mają odpowiednich środków. Są objęci tzw. ubóstwem energetycznym. Stwierdził, że podczas 
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posiedzenia komisji wskazywał, że w ramach tzw. zielonego ładu jest wiele terminów, które zaczynają 

mijać, a społeczeństwo i samorządy nie mają możliwości spełnić tych kryteriów. 

Radny Henryk Szymański zgodził się z radnym Zbigniewem Czerwińskim w tej kwestii, iż 

samorządy „przespały” ostatnie 7 lat. Mówca powiedział, że zna samorządy, które od początku 

przykładały się do tej kwestii i widać tam efekty. Przesunięcie terminu nic nie da. Nie należy patrzeć 

tylko na tych, którzy nie wywiązali się z tych zadań, ale patrzeć także na tych, którzy żądają czystego 

powietrza. Podkreślił, że było wiele możliwości otrzymania dotacji na wymianę źródła ciepła. 

Podkreślił także, że na różnych komisjach ten temat był dyskutowany i zawsze przechodził większością 

głosów.  

Marszałek Marek Woźniak zaznaczył, że sejmik jest organem, który ma ustawowe 

kompetencje do określenia zasad ochrony powietrza i ustalenia terminów. Zrobiono to 7 lat temu. 

Wykonawcze zadania leżały po stronie samorządów lokalnych. Wskazał, że należy podjąć dialog z 

autorami petycji. Poinformował, że Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski podejmie się 

organizacji takiego spotkania. Petycje, które są obecnie wysyłane są rozwiązaniem problemu na dziś, 

a de facto odłożeniem problemu na później. Każdego roku w Unii Europejskiej umiera 300 tysięcy 

osób, a ich śmierć jest związana ze złą jakością powietrza. Do tego dochodzą różne choroby. Poznań 

ostatnio był w czołówce jeżeli chodzi o poziom zanieczyszczenia. Marszałek powiedział, że pamięta 

jak Premier Mateusz Morawiecki mówił, że rząd przeznaczy 102 mld zł na program „Czyste powietrze” 

i za chwilę wszystko będzie w Polsce „czyste”. W międzyczasie zabrano województwu kontrolę nad 

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, czyli narzędziem dbania o jakoś powietrza w 

województwie. Został on scentralizowany. Urzędnicy robili sobie zdjęcia z posłami Prawa i 

Sprawiedliwości, a nikt nie mówił o ochronie powietrza. Zdaniem mówcy przez 8 ostatnich lat w 

kwestii ochrony powietrza niewiele zrobiono. Można to jeszcze naprawić. Należy zwrócić 

samorządom Wojewódzkie Fundusze Ochrony Środowiska. Należy też w inny sposób sformułować 

procedury wnioskowe. Gminy mogłyby być pośrednikiem takich działań i pomóc mieszkańcom w 

złożeniu wniosków. Zdaniem mówcy gminy podejmą się tych zadań, ale poprzez zlecenie tego na 

zewnątrz, ponieważ dysponują małym zasobem ludzkim. Nie można się tłumaczyć niewiedzą, 

ponieważ była duża akcja informacyjna w mediach publicznych i regionalnych. Jeżeli ktoś nie wiedział 

to dowie się w przypadku kontroli i upominania. Marszałek dodał, że nie jest za drastycznym 

karaniem. Na początku należy zwrócić uwagę na problem i dać upomnienie. Na wiele osób nie 

zadziała fakt, że za rok wejdą w życie stosowne przepisy. Tutaj pozytywny, mobilizujący wydźwięk 
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może mieć informacja, że przepisy już obowiązują i jeżeli mieszkańcy się do nich nie zastosują, to 

kolejna kontrola zakończy się grzywną. Jeżeli Województwo będzie miało takie narzędzie jak 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska to także może  pomóc w kwestii wymiany źródeł ciepła. 

Na zakończenie Marszałek poprosił, żeby nie przypisywać winy samorządowi województwa, 

ponieważ kompetencje ustawowe są wyraźnie podzielone.  

Radny Jan Grzesiek uważa, że temat jest bardzo istotny. Już w tym momencie nie chodzi o 

terminy, ale wspólne zastanowienie się nad tym tematem. Zaznaczył, że te wszystkie obostrzenia 

będą dotyczyć wszystkich instytucji, łącznie z Urzędem Marszałkowskim. Opisał jak to działa w 

obszarze bankowości. Te wszystkie wymagania mogą spowodować bardzo duże trudności np. w 

przypadku udzielania kredytów. Niedługo każdy będzie musiał spełniać wymogi „Zielonego Ładu”. 

Mówca stwierdził, że urząd, czy Komisja Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, powinni 

preferować elementy związane z „Zielonym Ładem”. Radny stwierdził, że wymogi stawiane zwykłym 

obywatelom są zatrważające. Zdaniem mówcy rząd od siebie powinien zacząć zmiany, ponieważ ma 

wątpliwości, czy wszystkie instytucje spełniają założenia „Zielonego Ładu”. Zdaniem mówcy zacząć 

trzeba od prewencji, uczenia, wyjaśnienia, a nie karania. 

Radny Robert Popkowski poinformował, że 22 lutego 2018 roku Trybunał Sprawiedliwości 

Unii Europejskiej stwierdził, że Polska narusza unijne prawo w dziedzinie jakości powietrza. 

Województwo Wielkopolskie przyjęło rok wcześniej uchwały antysmogowe. Mija 7 lat i podawane 

jest w mediach, że w Polsce pozostało do wymiany jeszcze 2,7 mln „kopciuchów”. Większość osób 

nawet nie wie jakie obowiązuje prawo miejscowe w tym zakresie. Radny zastanawiał się, co by się 

stało gdyby wydłużono termin wymiany pieców. Jego zdaniem otworzyłaby się puszka Pandory i 

trzeba byłoby wszystkie uchwały procedować na nowo i zmieniać prawo miejscowe. To pewnie byłby 

problem dla urzędników. Jeżeli nic nie zostanie zmienione, to ludzie i tak nie wymienią pieców. Jest 

ogromna liczba osób, których nie stać na wymianę pieca lub nie potrafią wypełnić dokumentów. Z 

drugiej strony mieszkańcy miejscowości położonych niedaleko dużych aglomeracji nie znają 

problemu i twierdzą, że ich to nie dotyczy. Dodał, że nikt nie zmusi ludzi, których na to nie stać, aby 

wymienili piec. Zauważył, że prawdopodobnie nawet nie będzie ich stać na zapłacenie mandatu. Jego 

zdaniem powinno się przeprowadzać szkolenia w tym zakresie, a mieszkańcom dać szanse na 

pozyskanie środków potrzebnych do wymiany źródła ciepła. Na to wszystko potrzeba czasu. 

Zazanczył, że Unia Europejska w przyszłości będzie karać Polskę za niedotrzymywanie terminów. 
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Radny zastanawiał się, czy naprawdę wszystko powinno być w rękach przysłowiowego 

„Kowalskiego”. Zwrócił się z pytaniem co samorząd może zrobić dla ludzi w tym temacie.  

Radny Zbigniew Czerwiński stwierdził, że oczywiście zawsze można wszystko zrzucać na 

Prawo i Sprawiedliwość. Natomiast przed chwilą było powiedziane, że Miasto Poznań tak intensywnie 

pracowało, że nie było w stanie zlikwidować 251 kopciuchów. Radny uznał to za żart. Zauważył, że 

mniej więcej miesiąc temu okazało się, że nie ma żadnych danych dotyczących tego, jaki jest problem. 

Dziś jest informacja, że nadal tych danych nie ma i nic przez ten czas nie zrobiono. Mówca stwierdził, 

że sugestie Marszałka doprowadzą do powstania Wielkopolski wielu prędkości. W jednych gminach 

będą ludzie karani za to, w innych nie będą karani. Tam gdzie będzie wielu, którzy pieców nie 

wymienili i będą „pyskaci” to burmistrz z nimi nie zadrze z obawy o awanturę. Dodał, że z kampanii 

medialnych, o których mówił marszałek, mieszkańcy nie dowiedzieli się jakie są nowe przepisy. Radny 

powiedział, że ostatnio zapytał koleżanki żony, czy wiedzą kiedy będą musiały pozbyć się swoich 

kominków.  Żadna z nich nie wiedziała, a posiadają wyższe wykształcenie i prowadzą czynne życie 

zawodowe i mieszkają w Poznaniu. Mówca zaznaczył, że „Zielony Ład” już budzi potężny opór. 

Zauważył, że Chiny planują zwiększyć swój potencjał wytwórczy z elektrowni węglowych. Nawet jak 

Polska do zera wyczyści kopalnie węglowe, to ilość energii z węgla na świecie wzrośnie. Nie należy 

prowadzić polityki szaleńczej. Opór zaczyna się w całej Europie. Wszyscy wiedzą, że należy podjąć 

działania takie, aby jak najszybciej oddychać czystszym powietrzem. Natomiast tezę, że 300 tys. osób 

w Europie zmarło z powodu powietrza, można porównać do tezy, którą stawiano w przypadku osób 

ponoszących śmierć z powodu covid-u. Oczywiście te osoby, zwłaszcza w roku 2021 i 2022 chorowały 

na covid, ale niekoniecznie z tego powodu zmarły. Stwierdził, że gdyby zsumować tych, którzy zmarli 

z powodu raka, chorób nowotworowych, czy z braku czystego powietrza lub niewłaściwej wody, to 

okazałoby się, że po prostu nikt nie umiera w Europie z powodu starości. Zdaniem radnego nie można 

w sposób bezrefleksyjny się temu poddawać. Stwierdził, że dyskutowano kiedyś o tym, że chociażby 

w systemie palenia w kominku zmiana na system palenia od góry powoduje, znacznie mniejsze 

zadymienie. Jest to tanie, ale nie można na tym dużo zarobić. Teraz jest kwestia taka, czy iść tą drogą, 

zamknąć oczy i jak obywatel nie wie o zmianie przepisów to się dowie w 2026 roku, ponieważ otrzyma 

mandat. Zauważył, że nie jest to dobra forma komunikowania się ze społeczeństwem. 

Następnie radny Zbigniew Czerwiński zaproponował poprawkę do uzasadnienia projektu 

uchwały polegającą na: 
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 wykreśleniu w akapicie piątym następujących słów: „Należy jednak podkreślić, że 

sformułowania zawarte w apelach są bardzo ogólne i nie zostały poparte żadnymi dokumentami 

(analizami), w świetle których zasadne byłoby dokonanie zmiany przywołanej uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. Aktualnie nie planuje się wprowadzenia zmian zapisów uchwał 

antysmogowych obowiązujących na terenie województwa wielkopolskiego”  

 nadanie ostatniemu akapitowi nowej treści: 

„Niestety okazało się, że uchwalone w roku 2017 „uchwały antysmogowe” nie zadziałały, z 

dostępnych danych wynika, że przynajmniej kilkadziesiąt tysięcy mieszkań (od 40 do 60 tysięcy) używa 

kotłów pozaklasowych. Eliminacji „kopciuchów” nie dokonał w komunalnym zasobie mieszkaniowym 

nawet Samorząd Miasta Poznania. Oznacza to, że prawo lokalne nie zadziałało. Trudno sobie 

wyobrazić, żeby Samorząd Miasta Poznania sam się karał za nie zrealizowanie uchwały. Sejmik 

Województwa Wielkopolskiego nie powinien dopuścić do sytuacji, w której uchwały antysmogowe są 

martwym zapisem – jest prawo, ale nikt go nie egzekwuje lub jest stosowane wybiórczo, w zależności 

od nastawienia władz gminnych. Można przypuszczać, że proces dostosowywania kotłów klasy 3 i 4 

oraz pieców i kominków do uchwał antysmogowych jest również w bardzo niewielkim stopniu 

zaawansowany. Dlatego Sejmik wzywa Zarząd Województwa Wielkopolskiego do rozpoczęcia 

konsultacji społecznych, celem  zmiany terminów (proponując na początek przedłużenie eksploatacji 

kotłów pozaklasowych do czerwca 2025 roku), wdrażania poszczególnych etapów uchwał 

antysmogowych oraz  rozpoznania faktycznego zakresu potrzeb inwestycyjnych i modernizacyjnych, 

wskazania źródeł ich finansowania oraz przeprowadzenia szerokiej akcji informacyjnej celem 

poinformowania mieszkańców Wielkopolski o wymogach im stawianych. W naszych działaniach 

musimy pamiętać, że występują również sytuacje kryzysowe, w których niezależne od sieci 

energetycznych i przesyłowych instalacje grzewcze pozwalają na przetrwanie mieszkańców w okresie 

zimowym. Próba bezrefleksyjnego wdrażania polityki zeroemisyjnej do roku 2050 musi się skończyć 

katastrofą ekonomiczną lub blamażem jej orędowników.” 

 Członek Zarządu Jacek Bogusławski  powiedział, że jeżeli chce się zobaczyć skutki złego 

powietrza to wystarczy odwiedzić oddziały pulmonologiczne poznańskich szpitali. Specjaliści mogą 

dokładnie określić jakie są skutki społeczne złej jakości powietrza. Co do wypowiedzi radnego Roberta 

Popkowskiego odnośnie wyroku Trybunału Sprawiedliwości to uchwały antysmogowe nas ratują. 

Podziękował też za głos radnemu Janowi Grześkowi. W kontekście wypowiedzi radnego Witosława 

Gibasiewicza mówca zaznaczył też, że jest monitoring i gminy do 15 lutego, a samorząd do 30 marca 

przekazują informacje do odpowiedniego ministra. Na koniec mówca poprosił o odrzucenie 

poprawek zaproponowanych przez radnego Zbigniewa Czerwińskiego.  

Marszałek Marek Woźniak poinformował, że według analizy Europejskiego Centrum Czystego 

Powietrza można osiągnąć dobre rezultaty, czyli czyste powietrze dla ok. 30 mln Polaków do roku 

2030 przy zachowaniu obowiązujących uchwał antysmogowych. Ponadto Mówca uważa, że 
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dystrybucję środków finansowych można znacznie przyspieszyć. Marszałek stwierdził, że 

prawdopodbnie znajomi radnego Zbigniewa Czerwińskiego, którzy jak podejrzewa należą do tego 

samego środowiska politycznego, nie oglądali publicznej telewizji i dlatego nie wiedzieli o zmianie 

przepisów. Stwierdził, że w tej telewizji do znudzenia pojawiały się komunikaty kiedy będą wymiany 

źródeł ciepła konieczne. Dodał, że Zarząd dostarczy zestawienie wszystkich informacji. Odnosząc się 

do słów przedmówców powiedział, że „Zielony Ład” nie jest polityką szaleńczą, tylko odpowiedzią na 

zagrożenie życia dla przyszłych pokoleń. Jeśli chodzi o dane statystyczne zmarłych na covid to nagle 

okaże się, że problemu nie było. Natomiast gdyby nie covid to 100 tys. ludzi w Polsce by żyło. Od 

uczciwości gmin zależy to jak będą wdrażane procedury, a samorząd województwa musi im dać 

narzędzie w postaci obowiązujących przepisów.  

Radny Krzysztof Sobczak zapytał Członka Zarządu Pana Jacka Bogusławskiego, czy może 

wymienić gminę, która w 100% zrealizowała uchwałę z 2017 roku. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski powiedział, że gdy otrzyma dane to na kolejnej sesji 

przedstawi taką informację.  

Wiceprzewodnicząca Agnieszka Grzechowiak poddała pod głosowanie poprawkę radnego 

Zbigniewa Czerwińskiego. 

Poprawka radnego Zbigniewa Czerwińskiego. 

za: 10,  

przeciw: 17,  

wstrzymujących: 1.  

 

Poprawka nie została przyjęta. 

 

Wiceprzewodnicząca Agnieszka Grzechowiak poinformowała, że do projektu uchwały 

załączone są stosowne opinie Komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 17,  

przeciw: 10,  

wstrzymujących: 1.  
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Uchwała nr LXI/1247/24 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad. 15. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

Ad. 16. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Marzena Wodzińska złożyła zapytanie w sprawie wykreślenia podmiotu z rejestru bazy 

danych o produktach i opakowaniach oraz o gospodarce odpadami. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelację w sprawie modernizacji drogi wojewódzkiej 133 

na terenie powiatu międzychodzkiego i czarnkowsko-trzcianeckiego oraz drogi 181 na terenie 

powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. 

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka złożyła interpelację w sprawie podjęcia czynności 

dotyczących odwodnienia nowo zmodernizowanego odcinka około 1.5 km drogi wojewódzkiej nr 190 

w miejscowości Czajcze oraz o umożliwienie wjazdów na pola poprzez udrożnienie przepustów lub 

jeżeli ich brak, o ich wybudowanie. 

Radna Zofia Szalczyk poinformowała, że w ubiegłym roku Zarząd wprowadził program 

„Wielkopolska przyjazna zwierzętom”. Ma on poprawić życie zwierząt. Radna zapytała ile wniosków 

w ubiegłym roku wpłynęło w ramach tego programu oraz obecnym. Poprosiła także o informacje ile 

wniosków dotyczyło subregionu leszczyńskiego oraz na jakiego rodzaju działania najczęściej były 

przeznaczane dotacje, a także jaka była łączna kwota dotacji, o którą ubiegali się wnioskodawcy, a 

jaką ostatecznie im przydzielono łącznie i w podziale na rok 2023 i 2024. 

Radny Marek Sowa złożył interpelację w sprawie utrzymania stałego, kolejowego i szynowego 

połączenia Leszna z Głogowem. 

Radny Zbigniew Czerwiński złożył interpelację w sprawie podjęcia przez Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego działań zmierzających do skutecznego powołania Kapituły 

Honorowej „Odznaki honorowej zasłużony dla Województwa Wielkopolskiego”. 

Radna Krystyna Kubicka-Sztul złożyła interpelację w sprawie poprawy bezpieczeństwa ruchu 

drogowego na DW 432 w miejscowości Śrem (ul. Gostyńska). 

https://bip.umww.pl/artykuly/2830524/pliki/20240206094856_uchwalalxi124724.pdf
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---756
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---753
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---757
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---755
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---754
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---752
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Radny Jerzy Lechnerowski złożył interpelację w sprawie zorganizowania zespołu ratownictwa 

medycznego w miejscowości Szczytniki, gm. Kórnik. 

Radna Ewa Panowicz złożyła interpelację w sprawie możliwości finansowania tzw. pokojów 

ciszy w szkołach podstawowych i ponadpodstawowych województwa wielkopolskiego, jako strefy do 

zajęć rewalidacyjnych i terapii pedagogicznej. 

Radna Tatiana Sokołowska złożyła interpelację w sprawie polityki senioralnej Województwa 

Wielkopolskiego. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak odniósł się do interpelacji radnego Marka Sowy. Linia 

kolejowa Leszno-Głogów jest realizowana przez trzy województwa. Zasadą jest, że organizatorem 

przewozu jest województwo przez które przebiega najdłuższy odcinek, w tym przypadku 

województwo lubuskie. Wielkopolska i Dolny Śląsk dokładają do tego przedsięwzięcia 

proporcjonalnie do długości linii. Od stycznia do października ubiegłego roku organizator odwołał 627 

pociągów. Województwo za swój odcinek naliczyło 1 170 000 zł kar. W samym listopadzie odwołano 

99 pociągów, natomiast w grudniu 45. Łącznie firma zapłaciła na rzecz Województwa 

Wielkopolskiego 1 134 000 zł. Mówca stwierdził, że w tym oddziale jest zapaść. Były podejmowane 

interwencje. Województwo Lubuskie doprowadziło do zmiany Dyrektora oddziału. Prawdopodobnie 

jeszcze przez kilkanaście tygodni będzie taka „zwariowana” sytuacja. Potem według Polregio wrócą 

pojazdy z napraw poziomu P4 i P5 i sytuacja taborowa się poprawi. Patrząc na wysokość kary 

zapłaconej Województwu Wielkopolskiemu, Wicemarszałek zastanawia się ile ta firma płaci 

pozostałym województwom i jak jest wstanie osiągać określony wynik. Ponadto zaznaczył, że na 

terenie Wielkopolski firma Polregio funkcjonuje dobrze. 

 

Ad 17.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Agnieszka Grzechowiak zamknęła LXI Sesję Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

Protokół sporządził: 

Patryk Szczechowiak  

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---758
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---759
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---751

